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Аб’явА
•	 Каб	 атрымліваць	 кож-

ны	 нумар	 газеты	 «Гасцінец»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	
зрабіце	бесплатную	падпіску.

•	 Рэдакцыя	 “Гасцінец”	
змяшчае	 бясплатныя	 абвесткі	
чытачоў	выдання.	Дзеля	размяш-
чэння	 абвесткі	 запоўніце	 купон	
або	патэлефануйце	ў	рэдакцыю.

•	 Калі	парушаны	вашы	пра-
вы	спажыўца,	працаўніка,	то	даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абаро-
не	 права	 і	 пошуку	 бясплатных	
юрыстаў.	Звяртайцеся	на	адрас:	
Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	
ў	 кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	
да	 18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	або	іх	набыць	звяртайце-
ся	на	адрас:	Гарадок,	вул.	Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чацвер	
з	16	да	18,	або	на	тэлефоны	газе-
ты	«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	 –	 нашая	 падзяка.	
Словам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Гісторыя свабоды – гэта 
гісторыя абмежавання 
урадавай улады.

вудро вільсан, 
прэзідэнт ЗША.

Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

24 ліпеня Гарадоцкі райвыканкам абвясціў 
суботнікам па дабраўпарадкаванню 
мястэчкаў Гарадоччыны. Але жыхары 
Гарадоччыны не былі абвешчаны аб дадзеным 
суботніку праз раёнку.

Для вядзення працы па 
“дабраўпарадкаванню” працаўнікам 
прадпрыемстваў і арганізацый прапанавалі 
ўнесці “дабраахвотна” грошы дзеля гэтых 
мэтаў. У залежнасці ад атрымліваемага заробку 
працаўнікі і спецыялісты мусяць унесці 10-
60 тысяч рублёў дзеля дабраўпарадкавання 
Гарадоччыны. Гэтыя ўнёскі з аднаго боку 
з’яўляюцца дабраахвотнай справай: “Не 
супраць, то давай грошы”. Але з другога боку 
пры “прыгоннай” кантрактнай сістэме, толькі 
мужныя людзі могуць сказаць “не” чарговаму 
пабору дзяржавы. Дзяржавы, якая пазбавіла 
народ дэмакратычных выбараў, а прымушае 
удзельнічаць у іх імітацыі. Дзяржавы, 
якая не бярэ на сябе адказнасць рабіць 
дакладную справаздачу аб тым куды і як былі 
выкарыстаны грошы. 

Вось і узнікаюць у працаўнікоў пытанні 
да нашых чыноўнікаў. Чаму “вылізваецца” 
цэнтр, а па вуліцах прыватнага сектару вул. 
Міра, Казлова, Маладзёжнай і г.д. цяжка 
восенню і вясной прайці і праехаць? Якія 
расліны і па якіх коштах высаджваюць у 
цэнтры камунальнікі? Калі будзе дакладная 
справаздачы аб выкарыстанні сродкаў на 
дабраўпарадкаванне? І чыноўнікі толькі 
абяцаюць “падумаць” аб тым, ці трэба 
галосна, адкрыта выкарыстоўваць сродкі 
для дабраўпарадкавання. І гэта ў нашай 
“народнай” дзяржаве...

Першы суботнік фармальна адбыўся. І 
зараз толькі ад апетыта і сумлення мясцовага 
кіраўніцтва залежыць, як часта будуць 
праводзіцца такія “суботнікі”. Раз у год? Раз 
у квартал? Або кожны месяц? А што? Без 
сумлення з прыгоннага народа магчыма 
збіраць грошы на дабраўпарадкаванне і 
кожны месяц. Дарэчы, грашовыя сродкі на 
рахунак райфінаддзела трэба пералічыць не 
пазней 10 жніўня.

Л. Гаравы.

На здымку: веласіпеды ля чыгуначнага вакзала Гаагі.

вяЛіКі пАтРыёт
30 ліпеня заўчасна 

сканчаўся выдатны навуковец, 
славуты эколаг, вялікі патрыёт 
Беларусі Анатоль Максімавіч 
Дарафееў. Да апошняга дня 
жыцця ён займаўся працай, ма-
ючы вялікія планы па жыцці. Для  
універсітэцкага калектыву Ана-
толь Дарафееў прафесар, эколаг, 
стваральнік кафедры экалогіі і 
яе нязменны кіраўнік. А для мяне 
Анатоль Максімавіч перш за ўсё 
патрыёт Бацькаўшчыны, які ўсе 
апошнія дваццаць гадоў свайго 
энергічнага жыцця клапаціўся 
пра аднаўленне гістарычнай 
памяці, ушанаванне гістарычных 
мясцін Віцебшчыны, а найперш 
Гарадоччыны. Бо нарадзіўся 
Анатоль Максімавіч у в. Вераме-
ева (Лажані) Гарадоцкага раёна 
10 жніўня 1941 года.

Ведаючы пра нашага земля-
ка з першых гадоў навучання ў 
Віцебскім педінстытуце, упер-
шыню актыўна стаў сустракац-
ца, абменьвацца думкамі з 1997 
года, калі нарадзілася ідэя пра-
вядзення першых літаратурна-
краязнаўчых чытанняў, прысве-
чаных паэме “Тарас на Парнасе”. 
Менавіта дзякуючы Анатолю 
Максімавічу да гэтай патрэб-
най справы была далучана ка-
федра беларускай літаратуры 

Віцебскага ўніверсітэта.
Анатоль Дарафееў мысліў 

і дзейнічаў глабальна. А гэта 
даволі рэдкі талент. Пра яго 
дасягненні у навуцы сведчаць 
тытулы, 170 (!!!) навуковых прац 
і кніг, кіраванне беларускай 
экалагічнай службай на пачатку 
90-х гадоў, стварэнне віцебскай 
школы экалогіі па вывучэнню 
біялагічнай разнастайнасці 
Паазер’я і г.д. Толькі гэтаму 
накірунку  жыцця  нашага зем-
ляка можа быць прысвечана 
таўшчэзная кніга. 

Але для душы і сэрца Ана-
толь Максімавіч шмат часу і 
натхнення аддаваў вывучэн-
ню гісторыі і культуры роднага 
краю. Менавіта пры яго пад-
трымцы праводзілся чытанні па 
Яну Баршчэўскаму, а таксама па 
папулярызацыі імя Канстанціна 
Вераніцына, найверагодней-
шага аўтара паэмы “Тарас на 
Парнасе”, які родам з нашых 
Астраўлян. І толькі дзякуючы 
пазіцыі Дарафеева ў 2001 годзе 
на Гарадоччыне з’явіліся мема-
рыяльныя знакі  аб тым, што па-
эма “Тарас на Парнасе” напісана 
Канстанцінам Вераніцыным.

Анатоль Дарафееў сабраў 
вельмі многа матэрыяла па 
гісторыі Гарадоччыны, калі 

працаваў у Мінску, 
кіруючы пытаннямі 
экалогіі маладой бе-
ларускай дзяржавы, а 
потым іх папаўняў пры 
першай магчымасці. 
На першых Гарадоцкіх 
краязнаўчых чытан-
нях  спадар Дарафееў 
быў аўтарам трох раз-
натэмавых дакладаў: 
ад літаратурных 
мясцін Гарадоччы-
ны да яе геалагічных 
помнікаў.

 Пад час нашай 
апошняй сустрэчы 
Анатоль Максімавіч 
з маладым задо-
рам дзяліўся ідэямі 
па вывучэнню антыфашыскага 
супраціву на Гарадоччыне, які 
ён лічыў амаль не даследава-
ным. На пытанне пра сэрца, якое 
перанесла інфаркт, адказаў: 
“Баліць, але не звяртаю ўвагі – 
трэба жыць!”

І наш земляк жыў. Уражваю-
чы мэтанакіраванасцю дзеянняў, 
чалавечай спагадлівасцю, захо-
пленасцю гісторыяй Гарадоччы-
ны, беларускім патрыятызмам. 
На святочных мерапрыемствах 
на сваёй Радзіме Анатоль 
Максімавіч заўжды быў у на-

цыянальнай беларускай кашулі. 
І прысутным перадавалася яго 
захопленасць родным краем, 
нашай Бацькаўшчынай. Побач 
з ім заўжды жадалася зрабіць 
больш для Беларусі.

І светлая памяць пра па-
трыёта Дарафеева застанецца ў 
нашых сэрцах да апошніх дзён 
жыцця. Бо менавіта такія асобы, 
як А.М. Дарафееў ствараюць 
нашу гісторыю. І заслугоўваюць 
самай вялікай пашаны. Праз 
помнікі, праз кнігі, праз назвы 
вуліц і г.д.

Леанід Гаравы.

РоЗНАя пРАўДА
Катэгорыя праўды увесь 

час кліча да дзеянняў у 
свабодным грамадстве. 

Праўда гэта паветра дэмакратыч-
нага грамадства. Без праўды ў ім 
не існуюць выбары. Без праўды 
не можа быць свабоды слова. Але 
праўда з’яўляецца суб’ектыўнай 
катэгорыяй. У народзе кажуць, 
што ў кожнага свая праўда. Ёсць 
праўда багатага і праўда жабрака. 
Праўда ўлады і праўда народа. Не 
кажучы ўжо пра праўду майго су-
седа або знаёмага.

І калі з аднаго боку ў праўдзе 
– сіла, то з другога боку 
аўтарытарная улада за праўду вы-
дае сваё імкненне мець неабмежа-
ваную ў часе і дзеяннях ўладу для 
ўзбагачэння кіруючай групоўкі. 
Але гэта не можа лічыцца праўдай 
па азначэнню. Бо крытэрыем 
праўды з’яўляецца практыка. 
Менавіта практыка – наша жыццё 
– выступае суддзёй у спрэчках аб 
сапраўднасці, ісцінасці высока-
га слова -- праўда. Бальшавіцкая 
“праўда” аб міры, аб зямлі, аб 
уладзе народа была жорстка аб-
вержана практыкай бальшавіцка-
камуністычных дзеянняў. Праз 
дзесяцігоддзі хлусні, рэпрэсіяў, 

застою “праўда” бальшавікоў-
камуністаў сканала канчаткова 
ў 1991 годзе. Але гэта “праўда” 
пакінула дзесяткі мільёнаў 
забітых, пакінула дэпрэсіўны 
савецкі народ, пакінула адсталую 
эканамічную сістэму з размерка-
ваннем па блату.

На развалах камуністычнай 
сістэмы беларусы абралі 
кіраўніком чалавека з но-
вай “праўдай”. Менавіта гэты 
дырэктар-дэпутат грамчэй усіх 
даводзіў беларускаму выбаршчы-
ку, што ён не з левымі, не з правымі, 
а з .. народам. Такая папуліская 
праўда спадабалася маладасвед-
чаным у піяр-хадах беларускім 
выбаршчыкам. Але ужо тады з 
пункту гледжання паліталогіі 
было вядома, што гэтая “праўда” 
з’яўляецца прапагандыскім, рэ-
кламным  ходам, што менавіта 
народ будзе падмануты ў сваіх 
чаканнях.

Ні водны кіраўнік краіны не можа 
існаваць сам па сябе без апірышчы 
на пэўную ідэалогію або сацыяль-
ную групу. Час паказаў, што наш 
кіраўнік апіраецца перш за ўсё 
на чыноўнікаў, якія забяспечва-
юць яму кіраванне без дэмакра-

тычных выбараў праз імітацыю 
выбарчага працэсу. Пры гэтым 
ужываецца ўся моц дзяржаўнай 
прапагандыскай машына, каб 
толькі на словах дзяржаўныя пра-
пагандысты даводзілі электарату, 
як “добра” жывецца на Беларусі. І 
ўжо некалькі гадоў карыстаецца 
папулярнасцю анекдот пра тое, 
што сельскі хлопчык хоча жыць 
на Беларусі, якую паказваюць па 
беларускаму тэлебачанню. 

Між тым, сёння ўсё 
больш беларусаў крытычна 
пераасэнсоўваюць 16 годдзе 
кіравання аднаго чалавека, які 
адмаўляе ў праве выбару амаль 
дзесяцімільённаму народу. І не 
здарма пэўная група апанентаў 
існуючага рэжыму  распачала 
кампанію аб тым, каб гаварыць 
праўду аб рэальным жыцці ў 
краіне. Але, як за прываблівымі 
ідэямі бальшавікоў аб сусвет-
най рэвалюцыі, вызваленні 
працуючага народу не было  
рэалістычнай праграмы дэмакра-
тычнага развіцця краіны, так і за 
ідэяй гаварыць праўду не бачна 
прапаноў, праграм аб развіцці 
Беларусі, аб стратэгічным выбары 
беларусаў.

І заклік гаварыць праўду можа 
быць толькі спосабам стварэння 
структуры, якая будзе дзейнічаць 
не ў беларускіх інтарэсах. Ды 
і праўда, якую кажуць  лідэры 
кампаніі, а часам і яе актывісты, не 
з’яўляецца поўнай, сапраўднай. 
Часам лідэры, актывісты кампаніі 
не абцяжарваюць сябе адказ-
насцю трымацца гістарычных 
фактаў, дапускаюць ігнараванне 
фактаў, асоб. І ў гэтым становяцца 
падобнымі на бальшавікоў, якія 
выяўлялі сябе місіяй для народаў 
царскай імперыі.

Праўда карысна, калі яна 
з’яўляецца аб’ектыўнай, а не 
асабістым пунктам гледжання  
асобнага чалавека. Якім бы дзея-
чом ён сябе не прадстаўляў – на-
цыянальнага аго правінцыйнага 
ўзроўня. І перш чым штосьці 
казаць, трэба браць на сябе 
адказнасць, мець дакладнае 
ўяўленне аб тым, як наша слова 
адгукнецца. І вельмі складана 
маладасведчаным грамадзянам 
выдзеліць сапраўдную праўду ад 
яе імітацыі. Але і памылка 1994 
года не павінна паўтарацца праз 
16 гадоў.

Леанід Гаравы.

Пачаліся 
“суботнікі”?

“Гасцінец” у іНтэРНэце
у сувязі з праблемай размяшчэння газеты “Гасцінец” на партале http://

haradok.belarda.org/  наша газета стала будзе размяшчацца на партале 
http://kamunikat.org/ , дзе зацікаўленыя грамадзяне могуць яе спампа-
ваць са старонкі: http://kamunikat.org/hasciniec.html, што у каталагу “пэ-
рыёдыка” для далейшага выкарыстання.
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Усе гаспадаркі Гарадоч-
чыны па стану на 26 ліпеня 
прыступілі да ўборкі збож-
жавых. І калі ў РАПЗ ужо 
абмалочана 909 гектараў 
збожжа, то ў СПК “Палоўскі” 
толькі паспелі выгнаць кам-
байн на поле і абмалацілі 
3 гектара самай нізкай 
ураджайнасці ў раёне ў 
10,0ц/га. З 16601 га збожжа-
вых ужо абмалочана  5079 
га, што крыху больш 30% 
усіх палеткаў.

На палетках раёна пла-
нуецца задзейнічаць 82 кам-
байна, з якіх 18 з’яўляюцца 

новымі і атрыманы на умовах 
лізінгу. Пры гэтым нагрузка 
на уборцы на адзін камбайн 
складзе 202 га, што вышэй 
нарматыўнай на 22-52 га. 
А гэта патрабуе наяўнасці 
запчастак для рамонту. 
Дзяржава між тым датуе з 
бюджэта толькі запчасткі 
для сельгастэхнікі “Гомсель-
маша”, а не датуе запчасткі 
для камбайнаў “Ліда”, што 
выглядае пратэкцыянізмам 
для тэхнікі “Гомсельмаша”.

Па ацэнцы начальніка 
аддзела раслінаводства 
райвыканкама П. Кура-

чонка сярэдняя ураджай-
насць з 16601 га павінна 
быць у межах 28-29 ц/га. 
А матэматычным шляхам 
магчыма вызначыць план 
валавага збору збожжавых 
у 46 тысяч тон. Пакуль жа 
ўраджайнасць збожжавых 
значна ніжэй планавых і 
складае толькі 20,2 ц/га пры 
самай высокай ураджай-
насць на палетках Гарадоц-
кага прафесійна-тэхнічнага 
коледжу, дзе ураджайнасць 
па стану на 26 ліпеня 24,9 ц/
га.

Л. Антонаў.

АДпіСКі ДЛя АМАтАРАў СпоРту
З году ў год аматары спорту з Гарадка 

атрымліваюць «адпіскі» на свае лісты ў роз-
ныя інстанцыі.

Пры будаўніцтве лядовых палацаў, гор-
ных трас, стадыёнаў у многіх кутках Беларусі 
ў Гарадку не звяртаюць асаблівую увагу на 
матэрыяльную базу для заняткаў спортам. 
Планы будаўніцтва біятлоннага стадыёна,  
лодачнай станцыі, яхт-клуба, так і засталіся 
марамі мясцовых чыноўнікаў. Не кажучы, ўжо 
пра балючую тэму запусцення фізкультурна-
аздараўленчага комплексу Гарадоцкай 
птушкафабрыкі, які  амаль дзесяцігоддзе 
знаходзіцца ў занядбаным стане.

Чарговай рэспубліканскай газетай, куды 
звярнуліся аматары спорту з Гарадка ака-
залася газета «Рэспубліка», дзе 17 ліпеня 
з’явілася нататка пра праблему цывільнай 
лядовай пляцоўкі ў Гарадку. Газета піша: 
«Жыхары Гарадка даслалі  ліст з пытаннем: 
куды звярнуцца з просьбай дапамагчы ім у 

будаўніцтве хакейнай каробкі? У ідэале го-
родокчане хацелі б бачыць у сваім горадзе 
лядовы палац. Але, паколькі яны разумеюць, 
што такое будаўніцтва звязана з вялікімі 
матэрыяльнымі выдаткамі, просяць дапа-
магчы хаця б збудаваць дах над ужо наяўных 
у райцэнтры катком. 

«У Гарадоцкім раёне існуе толькі адна ха-
кейная каробка - на тэрыторыі Гарадоцкага 
дзяржаўнага прафесійна-тэхнічнага калед-
жа. Сіламі кіраўніцтва навучальнай установы 
было зроблена асвятленне, прыбудаваны 
лавы для запасных гульцоў і нават выдзелена 
памяшканне для раздзявалкі. Але ж адкрытая 
пляцоўка залежыць ад капрызаў надвор’я! 
- Чытаем у лісце. - Паміж тым у нас рэгуляр-
на праводзяцца спаборніцтвы па хакеі не 
толькі паміж камандамі прадпрыемстваў 
раёна, але і з удзелам каманд з іншых раёнаў. 
Выязджаюць і нашы каманды для ўдзелу ў 
спаборніцтвах. У гэтым годзе ў Лядовым па-

лацы Віцебска нашы хлопцы занялі другое 
месца ў турніры «Залатая шайба». І гэта ня-
гледзячы на тое, што ўмовы для трэніровак 
у нас вельмі сціплыя. Апроч іншага, хакей-
ная каробка Гарадка - улюбенае месца ад-
пачынку жыхароў. Пакатацца на каньках 
сюды прыходзяць і дарослыя, і дзеці. Вельмі 
просім пабудаваць дах для нашай лядовай 
каробкі, што істотна адаб’ецца на якасці лёду 
і дазволіць праводзіць спаборніцтвы нават у 
мяцеліцу». 

Нягледзячы на летнюю спякоту, занепа-
коенасць жыхароў Гарадка зразумець мож-
на: зімой пытанні будаўніцтва паднімаць буд-
зе позна. Таму з праблемай аматараў спорту 
і актыўнага ладу жыцця мы звярнуліся ў 
Віцебскі абласны выканаўчы камітэт. 

Як адказаў «Р» першы намеснік 
начальніка ўпраўлення фізічнай культуры, 
спорту і турызму аблвыканкама Пётр Не-
мененок, будаўніцтва лядовага палаца ў Га-

радку да 2015 года не плануецца. У вобласці 
прадугледжваецца будаўніцтва палацаў у 
Оршы і Наваполацку, а таксама лядовых арэн 
ў Лепелі, Глыбокім і Навалукомлі. 

Аднак аб Гарадку таксама не забыліся. У 
цяперашні час разглядаецца пытанне аб пе-
радачы спартыўна-гасцінічнага комплексу ў 
Гарадку з рэспубліканскай ў раённую каму-
нальную ўласнасць, пасля чаго ў наяўным 
будынку з лёгкіх металаканструкцый пра-
дугледжана будаўніцтва хакейнай каробкі. 
Прычым усе работы плануецца ажыццявіць 
ўжо ў бягучым годзе. 

Што ж, будзем спадзявацца, што ў хуткім 
часе на адно месца адпачынку ў городокчан 
стане больш. А іх дзеці прывязуць яшчэ не 
адну перамогу з спаборніцтваў па хакеі.»

Пасля шматгадовых абяцанак знайсці 
гаспадара для ФАКа ў абяцанні чыноўніка з 
Віцебска верыцца з вялікай цяжкасцю.

Л. Антонаў.

Наша бібліятэка

Нагрузка на камбайны ў гаспадарках Гарадоччыны на ўборцы 2010 
года на 12%-32% вышэй нарматыўнай.

Праблемы “вялікага” ураджая

АНтоН ЛуцКевіч. ДА 
ГіСтоРыі беЛАРуСКАГА 
Руху. выбРАНыя 
твоРы. МН., ”беЛАРуСКі 
КНіГАЗбоР”, 2003. – 288 С.

У першы пасмяротны зборнік аднаго з 
заснавальнікаў Беларускай Сацыялістычнай 
Грамады і беларускай дзяржаўнасці Антона 
Луцкевіча (1884-1942) уключаны яго най-
больш вядомыя творы з гісторыі белару-
скага руху. Зборнік быў выдадзены з нагоды 
100-годдзя беларускага руху і 120-х угодкаў 
з дня нараджэння Антона Луцкевіча. Укла-
данне, прадмову, каментары і анатаваны 
індэкс імёнаў зрабіў даследчык сацыял-
дэмакратычнага руху на Беларусі Анатоль 
Сідарэвіч.

Дадзеная кніга была выдадзена з 
ініцыятывы Беларускага Інстытута Навукі і 
Мастацтва, грамадскага аб’яднання “Фонд 
імя братоў Луцкевічаў” і пры падтрымцы 
Фундацыі імя Пятра Крычэўскага.

Чытачы дадзенай кнігі з першакрыніц 
атрымаюць веды аб зараджэнні і развіцці  бе-
ларускага руху, пазнаёмяцца з малавядомымі 
старонкамі жыцця стваральнікаў Беларускай 
Народнай Рэспублікі, даведаюцца больш па-
драбязна аб дзейнасці першых беларускіх 
палітычных арганізацый. Варта вывучэння і 
выкарыстання ў дэмакратычнай дзейнасці 
наступная думка Антона Луцкевіча: “Ня можа 
быць у нас нацыянальнага адраджэння, па-
куль уся нацыя: і сяляне-хлебаробы, і рабо-
чыя – не здолеюць палажыць сваёй часткі 
ў агульнанародную культурную скарбніцу. 
І беларускі рух ня можа абмяжоўваца адно 
толькі пытаннямі аб нацыянальных правах, 
аб правах роднай мовы, роднай культуры: з 
ім неразрыўна лучыцца справа сялянская і 
справа работніцкая.”, якую ён у артыкуле “Ад-
вечная пропасць”,  які размешчаны упершы-
ню у “Нашай Ніве”.

Кніга карысна студэнтам, моладзі, асо-
бам, якія цікавяцца гісторыяй нашай 
Бацькаўшчыны і безумоўна яе патрыётам. Для 
чытання кнігу магчыма замовіць у рэдакцыі 
нашага  выдання.

Л. Антонаў.

Актывіст Руху “За Свабоду!” 
Леанід Гаравы атрымаў адказ на 
зварот да старшыні Гарадоцка-
га райвыканкама В.М. Муран-
кова аб ігнараванні адказнымі 
работнікамі райвыканкама Па-
становы Савета Міністраў №834 
ад 4.06.2001, якой уведзены ў дзе-
янне “Правілы ўтрымання сабак, 
катоў, а таксама адлову бадзяж-
ных жывёл у населеных пунктах 
Рэспублікі Беларусь”.

У адказе за подпісам намесніка  
старшыні райвыканкама Вячэсла-
ва Грыбанава на дзяржаўнай бела-
рускай (!!!) мове паведамляецца аб 
рашэнні №430 ад 6 красавіка 2010 
г. “Пра вызначэнне арганізацый, 
упаўнаважаных на ажыццяўленне 
рэгістрацыі хатніх сабак, катоў і 

адлову безнаглядных жывёл на 
тэрыторыі Гарадоцкага раёна”, 
якое ўступіла ў сілу 20 красавіка 
пасля публікацыі ў раёнцы. Па 
гэтаму рашэнню, якое прынята са 
спазненнем амаль на 9(!!!) гадоў, 
рэгістрацыяй жывёл займаецца 
ў Гарадку і г.п. Езярышча -- ГРУП 
ЖКГ”Гарадок”, а ў іншых населе-
ных пунктах адпаведныя сельса-
веты. Пакуль жа за 6 месяцаў 2010 
г. ў раёне зарэгістравана толькі 
89 хатніх жывёл, з якіх 67 у Гарад-
ку і 22 ў сельскай мясцовасці і 
рэгістрацыйны збор склаў каля 2 
млн. рублёў. Відавочна, што сотні 
дамашніх жывёл на Гарадоччыне 
засталіся без рэгістрацыі, а гэта 
стварае  ўсе умовы для актыўнага 
папаўнення колькасці бадзяжных 

жывёл у раёне.
Адначасова з гэтым ГРУП ЖКГ 

“Гарадок” упаўнаважана адказнай 
арганізацыяй за адлоў бадзяж-
ных жывёл і стварэння адпавед-
най брыгады, а установе “Рэдак-
цыя раённай газеты “Гарадоцкі 
веснік” і праграмы радыёвяш-
чанн” даручана інфармаваць 
насельніцтва пра час і месца 
правядзення мерапрыемстваў 
па прафілактыцы шаленства і ба-
рацьбе з бадзяжнымі жывёламі, 
а таксама асвятляць дадзеную 
тэматыку.

Між тым пасля ўступлення ў сілу 
дадзенага рашэння грамадзяне 
Гарадоччыны не былі папярэджа-
ны ў раёнцы аб адстрэле бадзяж-
ных жывёл з 20 мая па 9 чэрвеня 

2010 года ў светлы час сутак, што 
стварыла канфліктную сітуацыю ў 
Гарадку. Але ўжо пра ліпеньскі ад-
стрэл раёнка двойчы інфармавала 
грамадскасць раёна.

За межамі адказа засталося пы-
танне аб стварэнні прытулку для 
бадзяжных жывёл. Бо калі не буд-
зе прытулка, то і пасля 1 снежня,  
створаная ў ГРУП ЖКГ “Гарадок”, 
брыгада будзе адстрэльваць жы-
вёл на Гарадоччыне. А гэта будзе 
працягам пачварнай практыкі 
безадказных адносін да жывёл 
у раёне. Таму неабходна патра-
баваць стварэнне прытулка для 
бадзяжных жывёл Гарадоччыны.

т. Гаражанка.

ПытаННе з Прытулкам Не вырашаецца

траПічНы урагаН
абрушыўся На гарадоччыНу вечарам 
25 ліПеНя.

Пасля працяглай спёкі, якую не 
назіралі метэастанцыі на праця-
гу ўсяго часу назірання, у нядзе-
лю над Гарадоччынай пранёсся 
трапічны дождж. Пасля 20 гадзін 
вечару Гарадок і наваколле па-
крылася чорнай хмарай, парывы 
ветра сталі дасягаць 30 м/с, пача-
лася навальніца, а з ёй  дождж з 
градам. Пясчаная бура панавала 
ў Гарадку каля 10 хвілін, а потым 
пайшоў дождж з градам. Моцны 
вецер зламаў некалькі дзесяткаў 
дрэваў у Гарадку і яго ваколіцах, 
перакрываючы дарогі. Але абыш-
лося без чалавечых ахвяр. Між 
тым пашкоджаны аўтамашыны ад 
падаючых дрэваў ды сапсаваны 
будынкі каля 20 грамадзян Гара-
доччыны. Электрыкі мелі працу 
на ўсю ноч і дзень, выязджаючы 

на адключэнне  небяспечных 
ліній і рамантуючы парваныя 
лініі перадач. У апошнюю чаргу 
рамантуюцца лініі, якія не маюць 
вялікага гаспадарчага значэння і 
належаць дачным кааператывам. 
Праца чакае таксама і леснікоў, 
якія павінны прыбраць палама-
ныя сосны, ялінкі, якім моцны 
вецер паабламаў верхавіны або 
вырваў з карэннямі.

Дарожнікі са сваімі абавязкамі 
ужо справіліся, ачысціўшы да 
раніцы навакольныя дарогі ля 
Гарадка. А ў работнікаў Белд-
зяржстраху будзе шчэ працы па 
вызначэнні памераў кампенсацыі 
стратаў пацярпелым грамадзя-
нам Гарадоччыны.

Л. Антонаў.

На Гарадоччыне за пяць 
месяцаў бягучага году адбыўся 
рэзкі рост захворванняў 
вострымі кішэчнымі 
інфекцыямі. Дадзены рост 
захворванняў выкліканы 
нізкай санітарнай культурай 
грамадзян, ужываннем не 
якасных прадуктаў харчаван-
ня. 

Гарадоцкія эпідэміялогі 
адзначылі рост вострых 
кішэчных захворванняў на 
35,7%. Пры гэтым захворвае-
масць устаноўленай этыялогіі 
вырасла на 21%, а захвор-
ваемасць ротавіруснымі 
энтэрытамі вырасла ў 14 
разоў.

У час спадарожнікаў, 
кампутараў, усеагульнай 
мабільнай сувязі грамадзяне 
недўастаткова ўвагі надаюць 
нормам асабістай гігіены, 
санітарыі, выбару якасных 

прадуктаў харчавання. Звычкі 
мыць рукі, апрацоўваць 
гародніну вадой, набываць 
прадукты з не закончыўшымся 
тэрмінам ужывання не сталі 
нормай паводзін для ўсіх 
грамадзян Гарадоччыны. На-
быццё прадуктаў без уліку 
тэрмінаў захоўвання, заха-
ванне іх у брудным асяроддзі 
дапускаюць многія гарадчане. 
Вынікам ігнаравання нормаў 
санітарыі, правіл харчаван-
ня і стаў рэзкі рост вострых 
кішэчных захворванняў. І 
сітуацыю адміністратыўнымі 
мерамі не вырашыць. Неаб-
ходна паляпшаць культуру 
жыцця.

У гэтым накірунку 
адміністрацыя Гарадоцкага 
рынка забараніла гандаль з 
зямлі, які квітнеў у райцэнтры 
амаль дзесяцігоддзе.

т. Гаражанка. 

Нормы саНітарыі 
і іНдывідуальНай 
гігіеНы Парушаюцца

Да канца лета плануецца 
адміністратыўнае павелічэнне 
мінімальных заробкаў у сель-
скагаспадарчых арганізацыях 
Гарадоччыны

Р а с п а р а д ж э н н е м 
Міністэрства сельскай 
гаспадаркі і харчавання 
мінімальны сярэдні заробак 
у былых калгасах і саўгасах 
Беларусі да канца жніўня 
павінен быць не менш 200 
даляраў. Але сярэдні заробак 
у 600 тысяч беларускіх рублёў 
не можа быць найменшым за-
робкам для працаўнікоў сель-
скай гаспадаркі. Могуць быць 
заробкі ў 400 тысяч рублёў ды 
і 300 тысяч таксама рэальны 
заробак на сельгаспрадпрыем-
ствах. 

Гэта датычыцца і Гарадоччы-
ны, дзе ў чатырох гаспадарках 

сярэднія заробкі за май месяц 
не дасягнулі і 200 даляраў. 
На сельгаспрадпрыемствах 
«Маяк», «Сцяпанавічы», імя 
Свердлава, «Палоўскі» сярэднія 
заробкі былі ад 176 у.а. да 194 
у.а.. У такіх умовах да абяцанай 
планкі --- сярэднім заробку ў 
500 даляраў, як кажуць у на-
родзе, далёка, як да месяца. 
Але і пры павелічэнні заробкаў 
за імі не расце аўтаматычна 
жыццёвы ўзровень народа, 
бо рост цэнаў апяраджае рост 
заробкаў. І ў рэальнасці толькі 
павялічваецца галеча.

На рэальны жыццёвы 
ўзровень будуць уплываць і 
іншыя фактары развіцця. На-
прыклад, Мытны Саюз прыду-
гледжвае, што дзяржаўная пад-
трымка  сельскай  гаспадаркі 
павінна памяншацца. На 

Беларусі яна адна з самых 
высокіх у Еўропе – дасягае 
больш 200 даляраў на гектар. 
Але гэтыя датацыі ніяк не ро-
бяць сельскую гаспадарку вы-
сока эфектыўнай галіной, бо 
ў ёй кіруюць не гаспадары, 
а чыноўнікі. Ды і прыватная 
ўласнасць на вёсцы адчу-
вае сябе папялушкай. Таму 
хваравіты час трансфармацыі 
сельскай гаспадаркі ў краіне 
толькі адкладваецца на апасля. 
Але чым далей, тым хваравіцей 
будзе гэты працэс – стварэнне 
канкурэнтна здольнай сель-
скай гаспадаркі. Пакульо толькі 
60 аграпрадпрыемстваў краіны 
імкнуцца выйсці на сучасны 
ўзровень вытворчасці. А тыся-
чы малых прадпрыемстваў вя-
дуць жабрацкае існаванне..

Л. Антонаў.

жабрацкія заробкі павысяць
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Интервью Михаила Саакашвили белорус-
скому государственному каналу вызвало 
шквал критики со стороны российских поли-
тиков и СМИ. НТВ показал фильм «Крестный 
батька-2». Первый российский канал показал 
сюжет, посвященный требованию белорус-
ских оппозиционеров привлечь Лукашенко 
к ответственности по фактам, изложенным в 
первой части фильма. А «Россия» ударила ду-
плетом.

Сперва в программе «Вести» появился сюжет 
«Грузинский реверанс Александра Лукашен-
ко», в рамках которого 
российские политики 
дружно осудили по-
каз по БТ интервью 
Михаила Саакашви-
ли. Даже руководи-
тель КПРФ Геннадий 
Зюганов, долгие годы 
защищавший главу 
Беларуси в любых 
ситуациях, сказал: «Я 
могу выразить только 
сожаление, что человека, у 
которого по локоть руки в крови, принимают 
в братской Беларуси, которую я очень люблю 
и уважаю».

– Нет никаких сомнений, что сценарий это-
му эпизоду (интервью – прим.ред.) писал лич-
но Александр Григорьевич, – уверен Николай 
Левичев, руководитель думской фракции 
«Справедливой России». – Саакашвили – это 
агрессор, который развязал братоубийствен-
ную, кровавую войну, которому места в по-
литической жизни – в будущей политической 
жизни – нет. Если Александр Григорьевич Лу-
кашенко передумал и имеет иное мнение на 
этот счет, я уверен, что белорусский народ 
даст в свое время этому оценку. Любой по-
литический хамелеон уходит с политической 
сцены бесславно.

Чуть позже канал «Россия 24» выдал в эфир 
интервью члена Общественной палаты при 
президенте РФ Николая Сванидзе. Тот рас-
ценил пресловутое интервью, как «большую 
фигу», публично показанную России и россий-
скому руководству.

– Он (Лукашенко – прим.ред.) стал гадить и 
хамить России по каждому поводу, – заявил 
Сванидзе. – Он ведет себя как предатель.

Не остаются в стороне и печатные СМИ. 
«Московский комсомолец», к примеру, по-
мимо ряда статей разместил на своем сайте 

видеоролик, на котором 
картинку с престу-
плениями фашистов 
сопровождена аудио-
рядом – Лукашенко 
хвалит Гитлера.

Сам Лукашенко во 
время поездки по Го-
мельской области все 
обвинения проком-
ментировал весьма ла-

конично: «Мы не будем 
отвечать грязью на грязь». 

При этом он разразился очередной порцией 
критики в адрес Кремля и выразил уверен-
ность: «Россия больше боится потерять Бела-
русь, чем мы боимся потерять Россию».

Впрочем, потерять Лукашенко Россия, по-
хоже, уже не боится. Вышеупомянутый сюжет 
«Вестей» заканчивался таким комментарием: 
«Через полгода в Беларуси выборы. И Лука-
шенко, кажется, сжигает мосты. Но непохоже, 
что на этот раз будет легко перейти вброд. Это 
в прошлые годы, получая дешевый россий-
ский газ, Минск сосредоточил в экономике 
пятьдесят миллиардов долларов. Но Москва 
так больше не хочет... »

вадим Ливнев.

“заПляНаваНа расейская стаНцыя 
На беларускай зямлі” 

вслед за Нтв и первым россий-
ским к информационной войне 
против Александра Лукашенко 
подключился телеканал «Россия». 
«он ведет себя как предатель» – 
таков лейтмотив сюжетов. 

Расея адмаўляецца ад падпісаньня пакету пагадненьняў аб будаўніцтве АэС, 
пакуль ня будзе створана сумеснае прадпрыемства для збыту электраэнэргіі. 

У п е р ш ы -
ню ў Беларусі 
в ы й ш а ў 
б і я гр а ф іч н ы 
а л ь м а н а х , 
прысвечаны 
адной асобе, і 
радасна, што 
гэтай асобай 
стала Ларыса 
Геніюш. У альманаху друкуецца шмат яе невя-
домых твораў, друкуецца каля сотні невядо-
мых здымкаў, вельмі багаты раздзел успамінаў, 
шмат лістоў як самой Ларысы Геніюш, калі да-
кладна - 182 лісты, і каля сотні лістоў адрасава-
ных паэтцы такімі знакавымі асобамі, як Васіль 
Быкаў, Уладзімір Караткевіч, Максім Танк, Аляк-
сей Карпюк.

У асобным раздзеле альманаху змешча-
ны архіўныя матэрыялы з Прагі, адшуканыя 
Францішкай Сокалавай, у якіх адлюстраваны 
моманты выкрадання Ларысы і Янкі Геніюшаў 
з Прагі, што рабілася незаконна. У выданні 
таксама друкуецца каля 20 невядомых вершаў 
паэткі. Прэзентацыя альманаху адбудзецца 7 
жніўня ў Зэльве.

К чорту гарэлку, шэйкі і твісты...
К чорту гарэлку, шэйкі і твісты,
Юную голаў хлусьнёю кружыць!
У сэрца народу скірованы выстрал,
Жыць яму заўтра, альбо ня жыць...
Мовай ня нашай заплавілі горад,
Ціхіх сялянак ня лічаць людзьмі,
Нельга ўлівацца ў чужацкае мора
Юнасьцю нашай, крывёю, дзяцьмі.
Нельга. Мы ўдома свае, а ня сьведкі.
Няпрошана злыдні абселі сталы,
Кідаюць «з ласкі» свае нам аб’едкі,
Плодзяць халуйства на нашай зямлі.
Мы — стража ля нашай народнай калыскі.
Вораг суровы і лёс наш круты,
У нас за плячыма крычаць абеліскі,
З крыўдаю ў сэрцы падходзяць браты.
Мы сёньня лёсу Радзімы зарука,
Выканаць нам, што бацькі не змаглі.
У нас запытаюць з дакорам унукі
Аб волі, аб мове радзімай зямлі.
Сёньня ж на пласе родная мова,
Вырваць жывую належыць з агню,
Слова «кахаю» – слабае слова,
Мужнае слова – абараню!!!

Ларыса Геніюш.

«АСобА і чАС»: 
ЛАРыСА ГеНіюШ
У Мінску выйшаў з друку біяграфічны альманах «Асоба і час» цалкам прысве-
чаны Ларысе Геніюш. Нагодай выдання альманаху стаў 100-гадовы юбілей 
славутай паэткі. Над укладаннем зборніка працаваў паэт Міхась Скобла. 

Напярэдадні старту прэзідэнцкай кампаніі лідэр руху «За свабоду» Аляксандр 
Мілінкевіч распачаў паездкі па рэгіёнах. Адна з першых сустрэч адбылася ў Салігорску. 
У размове з прадстаўнікамі грамадскасці палітык расказаў пра тое, як ён ставіцца да 
абрання адзінага кандыдата ад аппазіцыі, пра дапамогу рэпрэсіраваным і пра тое, 
якім будзе лёс Лукашэнкі, калі ён прыйдзе да улады. 

Калі я стану 
прэзідэнтам…

— Калі я выіграю выбары, 
дзяржава дасць Лукашэнку 
маленечкі домік, пра які ён 
марыць, — запэўніў карэ-
спандэнта “Салідарнасці” 
Аляксандр Мілінкевіч. 
— Калі ён не рабіў ніякіх 
злачынстваў, яму падзяку-
юць за тую працу, што ён 
рабіў — добрую ці кепскую. 
І няхай сабе жыве. Калі ён 
рабіў злачынствы, то, як 
і кожнаму чалавеку, яму 
прыйдзецца адказаць пе-
рад законам. Я не суддзя і 
не пракурор. Я катэгарычна 
не прымаю гэту ўладу, таму 
што яна прыніжае чалавека. 
Я не крыважадны чалавек. 
Не буду абяцаць, што вось 
гэтых я павешу, а гэтых рас-
страляю, а гэтых звольню. 

Першым сваім указам 
прэзідэнт Мілінкевіч адмяніў 
бы кантрактную сістэму:

— Кантракты існуюць 
ва ўсім свеце, але ў нас 
кантракт створаны спецы-
яльна, каб на чалавека на-
гнаць страх, трымаць яго ў 
абсалютным падняволенні. 
І ў той форме, якой ён ёсць, 
кантракт прыніжае чалаве-
чую годнасць. 
уявіце сабе саме 
страшнае: заўтра мы 
перамаглі

— Я не баюся вам паказац-
ца чалавекам, які думае, раз-
важае. Я не хачу улады, для 
мяне крэсла — гэта сродак. 
Я не імкнуся да улады, каб 
украсці два мільярды або 
забяспечыць дзецей. Я хачу 
іншую Беларусь. У мяне няма 
дакладнай стратэгіі, як пера-
магчы на выбарах. Упэўнены, 
што мы пераможам толькі 
тады, калі пераможам у гало-
вах людзей.

Нам здаецца, што адыйд-

зе дыктатура, і адразу 
наступіць вялікае шчасце, 
і будзе свабода і дабрабыт. 
Самае вялікае выпрабаван-
не будзе на працягу першых 
паўгода-года пасля таго, як 
мы возьмем уладу. Вельмі 
цяжка ўладу рэалізаваць, 
таму што досведу у нас мала. 
Мой сябар кажа: “Уявіце сабе 
самае страшнае: заўтра мы 
перамаглі”. 
пра вонкавую пад-
трымку апазіцыі 

— Без вонкавай падтрымкі 
ў дыктатуры не выжы-
веш. Актывісты польскай 
“Салідарнасці” і сёння кажуць, 
што калі б не было велізарнай 
фінансавай падтрымкі 
звонку, не перамаглі б яны 
камуністычную ўладу. Таму 
не трэба саромецца вонка-
вай падтрымкі, калі яна ідзе 
на дэмакратыю. 
пра адзінага канды-
дата

— Я лічу, што важна 
аб’ядноўвацца ў апазіцыі 
на пэўных маральных 
каштоўнасцях. Я сам быў 
адзіным кандыдатам — і 
дзякуючы гэтаму стаў вя-
домым – і хацеў бы, каб на 
гэтых выбарах быў абра-
ны адзіны кандыдат. Але 
ўявіце сабе: сядаем мы — 
15 прэтэндэнтаў — і кажам: 
“Хто б ні быў адзіны канды-
дат, мы усе працуем на яго”. 
Я не магу з гэтым пагадзіцца, 
таму што мне мала таго, што 
мы ўсе супраць Лукашэнкі. 
Калі абраны кандыдат высту-
пае за аб’яднанне з Расіяй, я 
не змагу з ім працаваць. Я б 
не баяўся, калі б у апазіцыі 
былі дзве кааліцыі паводле 
геапалітычных прэферэн-
цый. 
— На каго б з прэтэн-
дэнтаў у кандыдаты вы 
б не працавалі ў выпад-

ку абрання гэтай персо-
ны адзіным кандыда-
там ад апазіцыі?

— Я не буду адказваць пер-
санальна на гэтае пытанне з 
прычыны паліткарэктнасці. 
Але я не буду працаваць на 
кандыдата, для якога ня ёсць 
каштоўнасцямі тое, што для 
мяне самае важнае: дэмакра-
тычная краіна, незалежная, 
якая абірае шлях у Еўропу. 
На чалавека, які падзяляе 
гэтыя каштоўнасці, я гатовы 
працаваць, калі яшчэ шчы-
ра паверу, што ён гэта хоча 
рэалізаваць. 
пра дапамогу 
рэпрэсіраваным

— Я ніколі не прыму па-
прока, што мы пасля 2006 
года не імкнуліся дапамаг-
чы максімальна тым, хто 
пацярпеў. У Польшчы і за-
раз каля трохсот студэнтаў 
вучыцца і атрымліваюць 
стыпендыі, большыя за 
польскіх студэнтаў. Прагра-
май Каліноўскага я ганаруся. 
Нядаўна ў мяне была размо-
ва з польскім урадам, і мне 
абяцалі, што гэтая праграма 
будзе нават тады, калі вы 
пераможаце. У нашай базе 
каля двух тысяч чалавек, 
рэпрэсіраваных пасля 2006 
года. Мы не ўсіх знайшлі і не 
ўсім дапамаглі. Мы зрабілі 
тое, што маглі, і мне не со-
рамна за гэта. 

Калі я стану прэзідэнтам, 
абавязкова зраблю ўсё, 
каб кампенсіраваць люд-
зям гады рэпрэсій, якія 
яны пражылі без працы, 
адсядзелі у турмах. Гэта аба-
вязак новай ўлады. Я і сам 
стаў беспрацоўным у 2000 
годзе, калі пачаў кампанію 
Домаша. Мяне папрасілі з 
універсітэта. Таксама хачу 
кампенсацыю (смяецца). 

таццяна Гусева.

Плохие «вести» для лукашенко

белстат раскрыл стоимость веНесуэльской Нефти
Первая партия венесуэльской нефти обошлась Беларуси в 656 долларов за тонну. 

Согласно данным Национального статисти-
ческого комитета, Беларусь в мае 2010 года 
импортировала 79,8 тыс. тонн нефти из стран 
дальнего зарубежья по цене 656 долларов за 
тонну.

Напомним, в мае Беларусь получила первый 
танкер нефти из Венесуэлы. Стоимость венесу-
эльской нефти власти не раскрывали, заявляя, 
лишь, что её переработка является рентабель-
ной.

«Страна покупает нефть у Венесуэлы «по хо-
рошей цене». Если покупать российскую нефть 
со стопроцентной пошлиной, Беларусь несет 
убыток, а на венесуэльской нефти – выигры-
вает. На нефти, которую мы привезли из Вене-
суэлы, мы заработали, а это плюс, а не минус», 

— сказал буквально две недели назад первый 
вице-премьер РБ В.Семашко.

Для сравнения стоимость импортированной 
из России нефти, согласно данным Белстата, со-
ставляет 398 долларов за тонну.

Согласно договоренностям Александра Лука-
шенко и Уго Чавеса, Минск планирует закупить 
у Каракаса 4 млн. тонн нефти в 2010 году и 10 
млн. тонн — в 2011 году.

Прибытие четвертого танкера с венесуэль-
ской нефтью (около 80 тыс. тонн) в порт Одессы 
ожидается 17 июля. Он также как и другие три, 
будет переработан на Мозырском нефтепе-
рерабатывающем заводе. Пятый танкер будет 
поставлен в Беларусь через Эстонию в третьей 
декаде июля и переработан на Нафтане.

СуСтрэчы Мілінкевіча:

Пакет дакумэнтаў пра будоўлю АЭС 
уключае ў сябе пагадненьні аб 
узьвядзеньні АЭС, аб выдзяленьні 

крэдыту і аб паралельнай працы энэргасыстэм 
дзьвюх краін. Расейскі бок вылучыў умову, каб 
да пачатку будоўлі АЭС было створана сумес-
нае прадпрыемства па збыце электраэнэргіі. 
Аднак з гэтым не пагаджаецца беларускі бок. 

Яшчэ адна ўмова расейскага боку — каб ра-
сейская доля ў СП складала ня менш за 50%. То 
бок Расея прэтэндуе на палову прыбыткаў ад 
збыту электраэнэргіі зь беларускай АЭС, калі 
яе збудуюць за кошт расейскага крэдыту.  І 
хоць краіны на ўзроўні гаспадарчых суб’ектаў 
знайшлі варыянты вырашэньня спрэчнай 
сытуацыі, пазыцыя кіраўніцтва ўраду Расеі за-
стаецца нязьменнай. У «Расатаме» заяўляюць: 
маўляў, «як толькі расейскі прэм’ер дасьць ад-
машку, пагадненьне будзе падпісанае».

Камэнтуючы гэтую сытуацыю, эканаміст 
Міхась Залескі адзначыў, што расейцы робяць 
так, як яны плянавалі, бо заплянавана расей-
ская станцыя на беларускай зямлі:

«Гэта пасьлядоўнае дадушваньне свайго 
сатэліта і васала да той пазыцыі, у якой ён, 

па расейскай задумцы, павінен знаходзіцца. 
Гэта забіраньне сабе. Мы дазваляем табе 
мець у нашай станцыі на тваёй зямлі 50%. Гэта 
прынцыпова для Расеі з тае прычыны, што 9 
мільярдаў — памер крэдыту, які просіць Бе-
ларусь — іх насьцярожвае. Ім здаецца, што 
частка гэтых грошай будзе выкарыстана ня-
мэтава. Для таго, каб мець поўны кантроль 
над фінансавымі плынямі падчас будаўніцтва і 
эксплюатацыі АЭС, яны цяпер ужо патрабуюць 
свайго 50%-га ўдзелу. Каб на роўных кантра-
ляваць як паступленьне сваіх грошай на сваю 
станцыю, так і выкарыстаньне сваіх грошай на 
сваёй станцыі». 

Раней кіраўніцтва Беларусі заяўляла, 
што пакет пагадненьняў аб пабудове АЭС 
будзе падпісаны да канца ліпеня. Цяпер, з 
улікам прынцыповых рознагалосьсяў, яго 
падпісаньне застаецца няпэўным.

Беларусь плянуе ў 2018 годзе ўвесьці ў экс-
плюатацыю два блёкі АЭС і разьлічвае атры-
маць на будаўніцтва расейскі крэдыт на 9 
мільярдаў даляраў.

Алесь Дашчынскі.
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Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

Што ж уваходзіць у гіганцкую імперыю, пад-
кантрольную асабіста кіраўніку дзяржавы? Па 
афіцыйных падліках, ажно 80 арганізацый ма-
юць грувасткі давесак да назвы, які ўказвае на 
гаспадара, — «Кіраўніцтва справаў прэзідэнта 
Рэспублікі Беларусь».

Сайт Кіраўніцтва справаў адзначае, што на-
бор «птушанят»-небарак пад прэзідэнцкае 
крыло пачаўся ў сярэдзіне 90-х, калі шэраг 
прадпрыемстваў культурніцкага профілю былі 
стратнымі. Мэта была адна — захаваць прад-
прыемствы для будучыні. Фабрыкі мастацкіх 
вырабаў, кераміка, сувеніры — сапраўды, 
падтрымка ім была неабходная. Але не адной 
керамікай жыло ўпраўленне справамі. 

Гандаль ад імя дзяржавы — вось 
асноўная крыніца прыбытку.

Кампанія пад някідкай назвай «Беларусь-
гандаль» дае такі абарот грошай, што іншым 
і не снілася. Імпарт алкаголю, цыгарэт і лесу 
— шматмільярдны заклад паспяховасці апто-
вага прадпрыемства. І такія арганізацыі яшчэ 
і атрымліваюць зніжкі «для бедных»! Напры-
клад, увоз «Беларусьгандлем» каменнага вуга-
лю ў краіну ў гэтым паўгоддзі нават не будзе 
абкладацца падаткамі.

Адпачынак пасля доўгай, напружанай 
працы

Кіраўніцтва справаў прыбрала да рук 
санаторыі за межамі краіны, якія дасталіся ў 
спадчыну ад БССР. Туапсэ, Друскенікі, Ялта, 
Сочы, Юрмала…

Гаворка аб іх продажы не заводзілася нават 
у часы самай нястачы. Пра санаторыі і дамы 
адпачынку ўнутры Беларусі і казаць не вар-
та. «Юнацтва», «Баравое», «Сосны» — раней 
сюды ездзілі лячыцца па дармовых пуцёўках 
прафсаюзнікі, цяпер — стомленыя ад турэцкіх 
і егіпецкіх пляжаў расіяне.

Турыстычны аператар «Цэнтр-Курорт» вы-
значае, ці 
в ы д з е л і ц ь 
а х в о т н ы м 
пуцёўкі ў 
пералічаныя 
в ы ш э й 
с а н а т о р ы і . 
Т а к с а м а 
арганізацыя 
в а л о д а е 
больш за 
д з е с я ц ц ю 
аптэкамі ў 
сталіцы.

РУП «Беларускія латарэі» застаецца найбуй-
нейшым гульцом латарэйнага бізнэсу, пра-
пануючы дваццаць гульняў. Галоўны брэнд 
«Ваша лато» працягвае змаганне з «Суперла-
то» Дзмітрыя Лукашэнкі, але ў кампаніі ёсць 
яшчэ іншыя гульні, і тыражныя, і імгненныя.

Нацыянальныя прэзідэнцкія паркі
У краіне налічваецца пяць нацыянальных 

паркаў — «Белавежская пушча», «Нарачанскі», 
«Прыпяцкі», «Бярэзінскі» і «Браслаўскія азё-

ры». Усе гэтыя ўнікальныя прыродныя аб’екты 
ў сярэдзіне 90-х трапілі пад кантроль КСП.

Кіраўнік дзяржавы Аляксандр Лукашэнка 
любіць паўтараць, што паркі былі перададзе-
ныя Кіраўніцтву справаў своечасова. Маўляў, 
толькі так удалося захаваць іх у першасным 
чыстым выглядзе.

Так ці не, але карупцыя у парках квітнее. 
З таго часу 
к о л ь к а с ц ь 
арыштаваных 
к і р а ў н і к о ў 
паркаў паста-
янна расце. У 
адным толькі 
Б р а с л а ў с к і м 
нацпарку трое 
прызначаных 
д ы р э к т а р о ў 
па чарзе ішлі 
пад суд. Усіх іх 
— прызнача-

ных асабіста прэзідэнтам — абвінавачвалі ў 
перавышэнні службовых паўнамоцтваў. План 
па вырубцы ў Белавежскай пушчы, адстрэл 
зуброў — усё гэта таксама факты апошніх 
гадоў.

«прэзідэнт-гатэль». у гасцях у прэзідэнта
На цяперашні момант КСП валодае тры-

ма сталічнымі гатэлямі. Самы прэстыжны 
— чатырохзоркавы «Мінск», які стаіць на 
самой плошчы Незалежнасці. «Планета» і 

«Юбілейная» маюць «усяго» тры зоркі, дый 
знаходзяцца далей ад цэнтра. Кампенсаваць 
недахоп зорнасці мусіць «Прэзідэнт-гатэль», 
які ўзводзіцца ўдарнымі тэмпамі ў суседнім 
квартале з рэзідэнцыяй кіраўніка дзяржавы. 

З іншага боку ад яго размяшчаецца 
«лечкамісія» — элітная бальніца на чале з 
Ірынай Абельскай.

…будаўнічыя трэсты, эксперыменталь-
ныя калгасы, гандлёвыя цэнтры — вось 
няпоўны спіс таго, што засталося па-за на-
шай увагай. А ёсць жа яшчэ і Дэпартамент па 
гуманітарнай дзейнасці, які вырашае, ці мае 
права патраціць якія-кольвечы грашовыя пе-
раводы з-за мяжы…

А якія прыбыткі прыносяць офісныя будынкі 
па ўсім Мінску, якія Кіраўніцтва справаў у свой 
час забрала сабе амаль у поўным складзе. Есці 
не просяць, а арэнду прыносяць.

Для параўнання, пад кантролем упраўлення 
справамі прэзідэнта Украіны налічваецца 
50 арганізацый. У агромністай Расіі — 105 
арганізацый, але дзясятак з іх — гэта дзіцячыя 
садкі.

Сапраўдныя гандлёвыя абароты беларускай 
бізнэс-імперыі ніколі не абнародваліся. Па 
сведчаннях былога заўхоза Івана Ціцянкова, 
нават у яго часы, у канцы 90-х, прыбыткі ішлі 
на мільярды даляраў.

віталь Несцераў, 
«Наша нiва». 

Нацыянальныя паркі, офісы, латарэі — такому набо-
ру пазайздросціў бы мільярдэр. Кіраўніцтва справаў 
прэзідэнта беларусі — арганізацыя, якая жыве сама 
па сабе. яе кіраўнікі, у народзе іх завуць «прэзідэнцкія 
заўхозы», трымаюць на нітках самыя прыбытковыя 
галіны эканомікі. і па тых самых нітках перакачваюць 
мільённыя прыбыткі падкантрольных арганізацый. 
Камусьці тое ўдавалася лепш, камусьці, як сумнавя-
домай Галіне Жураўковай, у якой выявілі растрату 3,6 
мільёна USD, — горш.

кто в беларуси получает 
меньше минимума 

В 2005 году зарплата в 250 
долларов была в Беларуси 
средней. «Я убежден, что спустя 
5 лет сможем сказать, что каж-
дый имеет 250 (долларов – ред.), 
а средняя будет около 500. Если 
мы выполним параметры, кото-
рые заложены в программе. А у 
нас есть для этого все», -- сооб-
щил тогда участникам собрания 
президент. 

Сегодня 250 долларов -- это 
примерно 750 тысяч рублей. Та-
кую зарплату не получают пока 
в Беларуси представители мно-
гих профессий. Более того, есть 
целая отрасль, которая даже в 
среднем все еще не достигла 
рубежа в 250 долларов -- это 
соцобеспечение. Здесь средняя 
заработная плата в июне 2010 
года составила 742 тыс. 877 ру-
блей. 

250 долларов в месяц имеет 
и далеко не каждый работник 
в таких сферах, как сельское 
хозяйство, образование, куль-
тура и искусство, легкая про-
мышленность, если учесть, что 
средняя зарплата в этих отрас-
лях не дотягивает до 900 тысяч 
рублей.

Показатель минимальной 
заработной платы (правда, 
не в долларовом эквивален-
те) был включен и в Основ-
ные направления социально-
экономического развития. В 

этом документе указывается, 
что в 2006-2010 году необходи-
мо будет «повысить поэтапно 
уровень минимальной зара-
ботной платы до уровня мини-
мального потребительского 
бюджета».

Действующая с 1 января 2010 
года минимальная заработная 
плата равна примерно 259 тыс. 
рублей, а среднедушевой ми-
нимальный потребительский 
бюджет семьи из четырех че-
ловек составляет 440 тыс 600 
рублей. То есть пока минималь-
ная зарплата -- это лишь 58% от 
МПБ.

Кстати, во время апрельско-
го онлайн-опроса Mojazarplata.
by, в котором приняли участие 
около 1200 белорусских ре-
спондентов, 10,16% сообщили 
о том, что их зарплата близка 
к минимальной, а почти 6% 
участников опроса и вовсе по-
лучают меньше минимальной 
зарплаты.

Справка «Завтра твоей стра-
ны»

На конец января 2010 года, 
по данным www.mojazarplata.
by, минимальная зарплата в 
Беларуси была меньше, чем в 
России -- в 1,7 раза, Литве -- в 
3,7, Латвии -- в 4, Польше -- уже 
в 5 раз!

Ирина оРЛовА.

біЗНэС-іМпеРыя пРэЗіДэНтА

совбез вытащил грязное белье дфр
Как ранее писал «Ежедневник», весной 

нынешнего года, после назначения нового 
директора Департамента финансовых рас-
следований Комитета государственного 
контроля, Совет безопасности начал круп-
ную проверку органов финансовых рас-
следований. Проверка уже прошла и под-
ведены первые итоги, которые оказались 
несколько обескураживающими.

 С одной стороны, Совбез выявил факты, 
дающие основание предполагать, что весь-
ма влиятельные ныне сотрудники ДФР КГК 
совершали странные процессуальные дей-
ствия, позволяющие бизнесменам уходить 
от уголовной ответственности. С другой 
стороны, по этим фактам не предлагается 
принимать никаких решений.

 Сами итоги проверки заняли без малого 
200 страниц текста. Пересказывать все не 
имеет смысла, но на некоторые моменты 
все же стоит обратить внимание.

 Так, Совет безопасности обратил внима-
ние на крайне низкую работу с негласными 
источниками информации оперативного 
управления ДФР КГК. По мнению проверя-
ющих, это обусловлено низким профессио-
нальным уровнем отдельных сотрудников. 
Об этом много раз говорилось и раньше, 
но впервые было признано официально. И 
действительно, после того, как из ДФР КГК 
был уволен заместитель директора Евгений 
Мочайло, оперативная составляющая орга-
нов финансовых расследований, являвшая-
ся его самым сильным звеном, была ото-
двинута фактически на самый последний 
план. Ушли десятки опытных сотрудников, а 
оставшихся отдали в подчинение пришлым 
людям, не имевшим опыта в финансовых 
расследованиях. И если раньше ДФР КГК 
активно подпитывал своей оперативкой 
другие правоохранительные органы, то 
теперь стал сам активно использовать их 
наработки.

 К следствию у Совбеза также много пре-
тензий. За последние три года в следствен-
ном управлении ДФР КГК существенно сни-
зилась эффективность работы. Если ранее 
«пшиком» заканчивалось 18,3 процента 
возбужденных дел, то теперь их количе-

ство увеличилось более чем в два раза. Это 
говорит о том, что весьма часто дела стали 
возбуждаться без достаточных на то осно-
ваний, для «галочки», чтобы показать свою 
работу.

 Одним из самых красивых показателей 
работы Департамента финансовых рассле-
дований КГК было в последнее время воз-
мещение ущерба, которое происходило в 
ходе расследования. Цифры вроде как год 
от года росли, что позволяло руководству 
департамента и Комитета госконтроля гово-
рить об эффективности работы. Но от этой 
отчетности Совбез также не оставил камня 
на камне. В абсолютных цифрах возмеще-
ние действительно росло, а вот в процентах 
более значительными темпами падало.

Во время проверки сотрудники Совбе-
за установили, что еще 21 марта 2000 года 
Дмитрий Адамович, будучи старшим сле-
дователем, возбудил уголовное дело в от-
ношении двух бизнесвумен. 2 октября 2000 
года он приостановил предварительное 
расследование по делу за розыском одной 
обвиняемой. Лишь 5 августа 2009 года 
(спустя почти 9 лет!!!) расследование было 
возобновлено, а спустя две недели пре-
кращено за истечением сроков давности 
привлечения к уголовной ответственности. 
При этом женщина, которая якобы находи-
лась в розыске, все это время официально 
(с пропиской) жила в Минске, откуда нику-
да не выезжала. Мало того, за прошедшие 
9 лет она сменила не одно место работы, о 
чем имеются соответствующие отметки в 
трудовой книжке. Естественно, у Совбеза 
возникло подозрение: уж не ради ли того, 
чтобы прошел срок привлечения к уголов-
ной ответственности, приостанавливалось 
это расследование? Совбез особо указал 
на это обстоятельство и еще отметил, что со 
второй обвиняемой вообще никаких про-
цессуальных действий не было проведено. 
Пока напарница якобы находилась в розы-
ске, ее никто ни разу не вызвал на допрос 
или даже беседу. Более того, даже в поста-
новлении о прекращении предварительно-
го расследования она никак не фигурирует, 
словно вообще к делу не причастна.

Подобных фактов Совбез выявил не один 
и не два. Дела приостанавливались под 
различными предлогами (до получения 
экспертизы, в связи с розыском обвиняемо-
го, до получения ответа на международный 
запрос и т.д.), а потом о них просто забыва-
ли на такой срок, по истечении которого 
следователь мог на законном основании 
расследование прекратить. Так, например, 
одно дело было приостановлено на 6 лет и 
было возобновлено только после того, как 
из Уголовного кодекса в законодательном 
порядке была исключена соответствующая 
статья, что декриминизировало деяния 
двух обвиняемых.

 Возникает вопрос: каким образом дела 
просто так хранились в сейфах 6 или 9 лет и 
выскакивали оттуда точно в тот срок, когда 
их можно прекратить? Совет безопасности 
хоть и выявил эти факты, но не дал им ника-
кой коррупционной оценки и даже не пред-
ложил в оперативном порядке их изучить. 
Даже бизнесмены, которым удалось так 
счастливо избежать уголовной ответствен-
ности, не были опрошены на предмет кор-
рупционных связей со следователями ДФР 
КГК. И это притом, что по многим фамилиям 
следователей в КГБ и Совбезе уже имеется 
оперативная информация об их слишком 
шикарном материальном обеспечении.

 По всей видимости, Совбез просто не 
хочет накануне президентских выборов 
раздувать столь крупный скандал, желая 
провести лишь тихую кадровую чистку 
финансовой милиции и Комитета государ-
ственного контроля. Как удалось выяснить 
«Ежедневнику», в Администрацию прези-
дента уже направлена рекомендация об 
увольнении нескольких знаковых фигур, 
но решение по этому вопросу пока не при-
нято. Между тем сами эти фигуры, предчув-
ствуя беду, от греха подальше отправились 
в отпуска.

Как дальше будут развиваться события, 
станет ясно в течение ближайшего месяца, 
когда по итогам проверки Совбеза будет 
дана окончательная оценка деятельности 
ДФР КГК за последние три года.

«ежедневник». 

Совбез выявил факты того, как в ДФР КГК выводили из-под уголовного преследования бизнесменов. Но публичной стирки 
не будет – опорочивших себя высокопоставленных сотрудников рекомендовано просто уволить.

РАтуйце! КепСКі РэКоРД
За мінулы тыдзень, з 19 па 25 ліпеня, у Беларусі ад пападання вады ў дыхальныя шляхі загінула 138 чалавек, 

у тым ліку сем непаўналетніх. Як паведамілі ў Беларускім рэспубліканскім таварыстве ратавання на водах 
(Асвод), 113 чалавек патанулі непасрэдна пры купанні ў вадаёмах.

Разам з тым 83 чалавекі ўдалося выра-
таваць, а таксама папярэдзіць прыклад-
на 800 трагедый на вадзе. Спецыялісты 
адзначаюць, што прычына большасці 
здарэнняў — парушэнне правілаў бя-
спечных паводзін на вадзе. Акрамя 
таго, многія з патанулых знаходзіліся ў 
стане алкагольнага ап’янення. 

На мінулым тыдні ў вадзе загінулі 
двое двухгадовых дзяцей. Так, у вёс-

цы Стары Двор Пастаўскага раёна 
Віцебскай вобласці па недаглядзе 
бацькоў хлопчык упаў у адкрыты люк 
палівачнага калодзежа і патануў. У Кры-
чаве Магілёўскай вобласці двухгадо-
вая дзяўчынка патанула ў надзіманым 
басейне, застаўшыся без нагляду 
бацькоў. 

Усяго з пачатку года па 25 ліпеня ў 
Беларусі патанулі 747 чалавек, уклю-

чаючы 58 непаўналетніх. За аналагічны 
перыяд мінулага года — 474 чалавекі, 
уключаючы 60 дзяцей. Нагадаем, з 12 
па 18 ліпеня ў краіне патанула 145 ча-
лавек. Гэты перыяд стаў рэкордным 
па колькасці патанулых за апошнія 30 
гадоў. Разам з тым з пачатку года 564 
чалавекі работнікам Асвода ўдалося 
выратаваць (540 — летась), паведам-
ляе БелаПАН.

К концу пятилетки каждый белорус должен иметь зар-
плату, как минимум, в 250 долларов, пообещал президент 
на третьем Всебелорусском собрании в марте 2006 года. 
Пока же минимальная зарплата в Беларуси – примерно 259 
тысяч рублей. 


